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AINA 
FLORENZA

La mataronina, considerada 
la millor jugadora d'hoquei 

patins del món, ha tancat 
un 2022 per emmarcar: 
subcampiona del món, 

campiona d'Europa, de Lliga, 
MVP i Bola d'Or
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DE CATALUNYA 2022
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L a UFEC, la Unió de Federacions Esportives de 
Catalunya, i el diari SPORT, a través d'un jurat, 
van triar Aina Florenza com a millor esportis-
ta catalana de 2022. Una distinció que premia 

amb tota justícia la trajectòria esportiva de la jove juga-
dora d'hoquei patins de Mataró i reconeix un any 2022 per 
emmarcar: subcampiona del món amb la selecció espa-
nyola, campiona d'Europa i de lliga nacional amb el seu 
club, l'Hoquei Club Palau de Plegamans, a més d'MVP de 
la competició domèstica i màxima golejadora (Bola d'Or).
Aquest premi és tot un orgull per Mataró, on es va for-
mar, va estudiar i viu en l'actualitat, i per al Maresme. I 
també és d'una gran transcendència perquè reconeix i 
col·loca en l'aparador un esport minoritari com és l'ho-
quei patins, que no té gaire presència mediàtica ni les 
seves millors jugadores poden viure d'ell.

Aina Florenza és tot un prodigi de precocitat perquè 
abans de complir els 17 anys ja era campiona del món i 
una de les millors jugadores d'aquest esport on va camí 
de convertir-se en una llegenda. Als seus 20 anys ho ha 
guanyat absolutament tot a excepció de la Copa de la 
Reina. Malgrat aquest brillant palmarès, l'Aina ha d'estu-
diar i treballar per poder tenir un benestar econòmic el 
dia de demà, ja que el seu esport és absolutament ama-
teur i ella no gaudeix de cap beca ni ajuda econòmica, 
com sí que tenen altres esportistes d'elit.
Era la nostra obligació estar al costat de l'Aina Florenza 
en un moment tan especial i feliç de la seva vida, en opi-
nió dels experts, la jugadora d'hoquei patins amb més 
talent del món. Donar visibilitat als nostres, posar-los en 
el lloc que per dret i mèrits els pertany és i serà sempre 
la raó de ser d'ESPORTIU MARESME.

EDITORIAL

SUMARI

Dipòsit Legal:  B 9990-2017

www.esportiumaresme.cat
info@esportiumaresme.catEDITORIAL 

SUMARI

Pàgines 4-6: Entrevista a 
Aina Florenza
Pàgines 8-9: La 
International Carnaval Cup 
de Premià de Dalt
Pàgines 10-11:  Willy 
Pujol, el crac de la piscina 
de llarga distància
Pàgines 12-13: Premià 
de Mar millora i amplia 

les seves instal·lacions 
esportives
Pàgina 14 El CN El Balís 
organitza la MedSailing
Pàgines 16-17: El Port de 
Mataró, un món d'activitats
Pàgina 18: Arriba una 
nova edició de la Montalt 
Trail
Pàgina 20: Mataró, 

sortida d'una etapa de la 
Volta a Catalunya
Pàgina 22: Trail Senyor 
del Castell de Palafolls
Pàgina 23: El cros de 
Sant Cebrià de Vallalta
Pàgina 24: Neix el nou 
club de Twirling de Calella
Pàgina 25: Nova edició 
de la Vilatrail

Pàgina 26: Escola de 
ciclisme del MTR de 
Malgrat de Mar
Pàgina 27: Mataró Parc 
presenta l'història solidaria 
de l'esport
Pàgines 28-29: Els 
escolars entrevisten 
Òscar Hernández
Pàgina 30: CP Tiana

LA MILLOR DE CATALUNYA ÉS NOSTRA

  
MARÇ

2023

Edita:  Frimu XXI Comunicació S.L.
Director: Marc Frieros
Col·laboradors: Toni Frieros i Sergi Blasco
Fotografia:  Pep Morata
Correcció de textos: Gerard Obon
Impressió: Rotimpres



4

AINA FLORENZA
TOCA EL CEL

Entrevista Toni Frieros
Fotos Pep Morata

L a UFEC (Unió de Federa-
cions Esportives de Cata-
lunya) i el diari SPORT, van 
distingir Aina Florenza 

com a millor esportista femenina 
de l’any 2022 en el transcurs de la 
26a gala de la Festa de l’Esport Ca-
talà. Un premi a una temporada de 
grans èxits tant amb el seu equip, 
l’HC Palau, com amb la selecció 
espanyola. Tot l’hoquei català i es-
panyol està d’acord en afirmar que 
l’Aina Florenza és, en l’actualitat, la 
millor jugadora del món.

Enhorabona, Aina...
Gràcies.

Què significa, què sents, en ha-
ver estat triada millor esportis-

“És un orgull molt gran ser considerada  
la millor esportista de Catalunya”

“Em considero una guanyadora nata; no 
m’agrada perdre ni al parxís. Com a jugadora soc 

molt ofensiva i sempre vaig de cara a barraca” 

ENTREVISTA
PORTADA

ta catalana de 2022?
En primer lloc, agraïment als qui 
em van votar. Hi ha esportistes a 
Catalunya amb un nivell i un pal-
marès impressionants i que em 
triessin a mi, m’emociona. En se-
gon lloc, orgull, no sols per mi, so-
bretot pel món de l’hoquei patins 
femení, un esport minoritari i poc 
mediàtic.

Us dona visibilitat...
Exacte. Que es parli del nostre es-
port i es premiïn els nostres èxits 
és molt important per anar gua-
nyant quotes d’atenció mediàti-
ca. I si amb aquest premi aconse-
guim que més nenes s’acostin a 
l’hoquei patins, fantàstic.

2022 ha estat un any especial 
per a tu...
Sí, encara que no rodó, perquè 
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amb la selecció ens vam quedar 
sense l’or en el Mundial de l’Ar-
gentina. Una derrota que em va 
fer molt de mal. I amb el meu club, 
el Palau, no vam poder conquistar 
la Copa de la Reina, una espina 
que tinc clavada. Per la resta, sí, 
una temporada gairebé perfecta.

No pots queixar-te! Campiona 
de Lliga, d’Europa, MVP, màxi-
ma golejadora...
Soc una guanyadora nata, mai em 
canso de guanyar i no m’agrada 
perdre ni al parxís. Per descomp-
tat que estic molt feliç per tots 
aquests títols, perquè no és gens 
fàcil, hi ha molta competència i 
molt esforç i sacrifici darrere.

Rendiment professional... sen-
se ser professionals.
Exacte. Si vols estar a l’elit d’aquest 
esport, has de portar una vida 
concorde a això, però no podem 
viure de l’hoquei patins, aquesta 
és la realitat. Totes treballem o 
estudiem.

Com és el teu cas.
Actualment, estic en el tercer curs 
de carrera d’Educació Primària 
de la Universitat de Barcelona, al 
Campus Mundet.

Segueixes els passos de la teva 
mare Imma...

Sí, ella continua treballant a l’Es-
cola Cirera de Mataró. I també els 
de la meva germana Carla, que 
és professora a l’Escola Anxaneta. 
Sempre he tingut vocació de pro-
fessora, des de molt petitona. Sa-
bia que em dedicaria a això el dia 
de demà. A més, faig pràctiques a 
l’Escola Antonio Machado de Ma-
taró de dilluns a dijous. M’agrada 
molt, la veritat.

Ens han dit que també exercei-
xes d’entrenadora. D’on treus el 
temps?
(Riu) El meu germà gran, l’Eric, 
després de penjar els patins al 

CH Mataró, va decidir continuar 
jugant una mica més al CH Vilas-
sar de Mar. Em van proposar por-

tar l’infantil, que es mixt, al costat 
de Clàudia Palazón, i ho vaig ac-
ceptar. M’encanta entrenar nens 
petits. Això sí, només puc anar a 

l’entrenament dels divendres a 
la tarda.

I vas als partits?
A gairebé tots. Intentem jugar els 
dies que no tinc partit amb el Pa-
lau d’Ok Lliga i així hi puc assistir 
personalment.

Et poses vermella quan diuen 
que ets la millor jugadora del 
món en l’actualitat? Vaja, l’Ale-
xia Putellas de l’hoquei patins...
Uf, això són paraules majors! 
M’omple d’orgull que parlin així 
de mi, per descomptat, si bé crec 
que a Espanya hi ha jugadores 

“Estudio tercer curs 
d’Educació Primària a 
la UB i faig pràctiques 
a una escola de Mataró. 
Desgraciadament, 
no podem viure 
de l’hoquei patins”

N o és la  pr imera 
vegada que Aina 
Florenza és la por-
tada  d’Espor t iu 

Maresme. A l’octubre de 2019 
va ocupar la primera pàgina 
per mèrits propis, pocs dies 
després de complir els 17 
anys. L’Aina acabava de pro-

clamar-se campiona del món 
d’hoquei patins amb la selec-
ció espanyola als World Roller 
Games disputats a Barcelona. 
Amb tan sols 16 anys es va 
convertir en tot un prodigi de 
precocitat. La mataronina, que 
havia passat la seva primera 
temporada a l’HC Palau, va 

ser la jugadora més jove del 
campionat, on va acabar sent 
la tercera màxima golejadora. 
Com en aquella ocasió, Ma-
taró va ser la ciutat escollida 
per fer el reportatge. Tres anys 
després, l’Aina ja és conside-
rada la millor esportista feme-
nina de Catalunya.

Va ser portada l’octubre de 2019 Núm. 28 · OCTUBRE 2019

54,33
EUROS

DES DEFIATC

ASSEGURANÇA D’EMBARCACIONS

Totes les cobertures per adaptar l’assegurança a la teva embarcació

www.metromar.es

RICKY RUBIOCampió i MVP delMundial de bàsquetde la Xina

JAUME OLIVERASEntrevista ambl’alcalde del Masnou
Catalunya, motor del’esport espanyolBurriac Atac, la gran cursa de muntanyaHappy Ride Weekend de Premià de Dalt

LAIA ESQUÍSCampiona del mónde bicitrial als 13 anys

Foto de PEP MORATA

AINAFLORENZALa mataronina, campionadel món d’hoquei patinsamb 16 anys
Grans èxits de l’esport maresmencLA JOVENTUT,AL PODER

“Deixar el CH Mataró, 
on vaig començar amb 

quatre anys, va ser molt 
dur, però l’HC Palau 
m’oferia un projecte 

ambiciós i guanyador 
i és evident que ho vaig 

encertar”

“Tots els divendres 
entreno l’equip infantil 
del CH Vilassar de Mar 

i intento anar a tots 
els partits. M’encanta 

entrenar nens i nenes”
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d’un grandíssim nivell, com l’Anna 
Casaramona, del Manlleu. També 
està l’argentina Luciana Agudo.

Com et defineixes com a juga-
dora?
Sobretot, molt competitiva. Sem-
pre dic que vaig néixer amb els 
patins posats, així que per mi 
patinar és gairebé com respirar, 
una cosa molt natural. La meva 
manera de jugar és molt verti-
cal, sempre mirant a porteria per 
fer gols, de cara a barraca. Molt 
ofensiva, però que amb el pas 
dels anys també he après a de-
fensar millor.

Dius “amb el pas dels anys” i no-
més en tens 20...
(Riu) És el que té estar en aquest 
esport des de tan jove! Vaig de-
butar a l’OK Lliga amb el CH Ma-
taró amb catorze anys i als setze 
ja estava a la selecció espanyola 
absoluta.

Tornaràs al CH Mataró?
Deixar el club de tota la vida, on 
vaig començar amb quatre anys, 
em va doldre molt i va ser, sens 
dubte, la decisió més difícil que 

he hagut de prendre. No obstant 
això, en el món de l’esport tot va 
per projectes i l’HC Palau de Ple-
gamans tenia un projecte i una 
estructura on podia créixer com 
a jugadora i lluitar per conquistar 
tots els títols en el meu esport. 
El temps ha demostrat que vaig 
prendre la decisió correcta. Si el 

dia de demà, el CH Mataró pot li-
derar un projecte ambiciós, tot és 
possible... De moment estic molt 
feliç a Palau per tracte que em 
dispensen.

Vas de Mataró a Palau cada dia.
Tres o quatre cops a la setmana, 
sí. Abans em portaven els meus 
pares o alguna companya, ara ja 
puc anar en el meu propi cotxe.

Quins objectius et queden per 
complir?
Mantenir el mateix nivell per tor-
nar a conquistar tots els títols en 
joc. Aquesta temporada anem bé, 
som líders invictes, però tot es 
decidirà en el play-off. L’any pas-
sat vam ser terceres en la Lliga 
regular i van guanyar el títol en el 
play-off, així que sé del que parlo.

I la Copa d’Europa?
Sempre és el gran propòsit de la 
temporada, continuar sent el mi-
llor equip del continent. Personal-
ment, com vaig dir abans, el meu 
desig també és aixecar la Copa 
de la Reina, un títol que falta en el 
meu palmarès. M’he quedat amb 
la mel als llavis en dues ocasions.

Què fa Aina Florenza quan no 
entrena ni juga?
Res de l’altre món. Fora de tempo-
rada m’agrada molt viatjar. Acos-
tumo a anar bastant a la platja de 
Mataró, al cinema i de tant en tant 
jugo al pàdel, un esport divertit i 
fàcil de practicar.

Ho diu la millor esportista cata-
lana de 2022....

PALMARÈS

CH Mataró
› 5 Campionats de 
Catalunya (2011, 2013, 

2014, 2016 i 2018)

› 3 Campionats 
d’Espanya (2016, 2017 i 

2018)

› 1 Campionat d’Europa 

FEM 17 (2016)

› 1 Copa de la Lliga 
Sènior (2017)

HC Palau de 
Plegamans

2017/2018
› OK Lliga Femenina

› Subcampiona 

d’Europa

2020/2021
› Supercopa d’Espanya

› Copa d’Europa

› Ok Lliga Femenina 

› Copa de la Reina 

(subcampiona)

2021/2022
› MVP i Bola d’Or de 

l’OK Lliga

› Millor Esportista 

Catalana UFEC/SPORT

› Copa d’Europa 

› OK Lliga Femenina 

› Subcampiona 

Copa de la Reina

Selecció 
Espanyola

2019
› Campiona del món 

World Roller Games

Barcelona

2021
› Campiona d’Europa 

2022
› Subcampiona del món 

World Roller Games

Buenos Aires

“El propòsit de cada 
temporada és continuar 

sent el millor equip 
d’Espanya i d’Europa... 
i personalment vull la 
Copa de la Reina, que 

falta al meu palmarès”
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Fotos Pep Morata

N o és una frase feta. 
Són la contundència 
dels fets. La Interna-
tional Carnaval Cup, 

considerat el millor torneig de 
futbol infantil d’Espanya i un dels 
de més prestigi d’Europa, s’ha 
superat a si mateix. Per primera 
vegada en els seus ja nou anys 
de vida, la Carnaval Cup ha pas-
sat de 28 equips a 36, amb el que 
això suposa quant a organització 
i logística.
Per poder dur a terme un torneig 
d’aquestes característiques, l’or-

ganització, Marín Sports Events, 
va tenir a la seva disposició tres 
camps de futbol, els dos del 
Camp Municipal de Premià de 
Dalt i el de Cabrils, on es va de-
senvolupar tota la fase de con-
solació. Això va possibilitar que 
en total poguessin veure’s 87 
partits de futbol en tan sols tres 
dies, del divendres 17 al diumen-
ge 19 de febrer.
Alguns dels millors equips in-
fantils del futbol espanyol (Reial 
Madrid, Atlètic de Madrid, Celta, 
Reial Societat...) i de Catalunya (FC 
Barcelona, RCD Espanyol, Giro-
na...) es van donar cita a Premià de 

Dalt, que també va rebre a equips 
de sis nacionalitats diferents, al-
guns des de països tan llunyans 
com els Estats Units i el Japó.

Més de 2.500 espectadors van 
acompanyar i van veure en acció 
als gairebé 800 futbolistes infan-
tils de primer any que van dispu-

tar el torneig. Durant tres dies tots 
els partits van poder seguir-se en 
‘streaming’ pel canal de YouTube 
del torneig i també pel canal Es-
port3 de TV3, que va oferir en di-
recte els partits més importants, 
com semifinals i final.
El nivell esportiu va ser extraordi-
nari, vivint-se partits (tots de 40 
minuts seguits a excepció de la 
final, amb dues parts de 20) molt 
disputats, fins al punt de pro-
duir-se diverses sorpreses, com 
la ràpida eliminació de Celta i Re-
ial Societat... o la del vigent cam-
pió del torneig, el Barça, que va 
caure davant el València (2-1).

El torneig ha passat de 
28 equips a 36, amb 

el que això significa a 
nivell d’organització i 

logística

REPORTATGE
FUTBOL

El Reial Madrid, campió de la 9a edició

EL MILLOR TORNEIG INFANTIL D’ESPANYA

MÉS CARNAVAL CUP QUE MAI
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PALMARÈS

un gol en el temps reglamentari 
i van haver de jugar-s’ho tot des 
dels onze metres. Amb un Muni-
cipal de Premià de Dalt abarrotat 

Prop de 800 futbolistes 
van competir als camps 

municipals de Premià 
de Dalt i Cabrils, que va 

acollir la consolació

CARLOS SÁNCHEZ
(REIAL MADRID)
MVP i BOTA D’OR

ROONEY MBO
(GENK)

MILLOR DAVANTER

UNAI BALMON
(RCD ESPANYOL)

MILLOR MIGCAMPISTA

ALEX FERNÁNDEZ
(ATLÉTICO MADRID)

MILLOR DEFENSA

ISAIS ABUBARA
(VALÈNCIA)

MILLOR PORTER

El Reial Madrid va inscriure per 
primera vegada el seu nom en el 
palmarès després de superar dos 
partits d’infart en semifinals i final 
respectivament. Primer va derro-
tar al RCD Espanyol en una semi-
final que es va decidir per penals. 
I va succeir el mateix en la gran 
final davant el València, que en 
semis havia superat àmpliament 
a la gran sensació de la competi-
ció, el Genk de Bèlgica.
Madrid i València van empatar a 

en un  diumenge assolellat, la sort 
va tornar a somriure als madridis-
tes, el porter dels quals va detenir 
l’última pena màxima.
Tant Marin Sports Events com 
l’Ajuntament de Premià de Dalt 
ja estan pensant en la pròxima 
edició, que promet més i millors 
sorpreses, ja que es complirà el 
desè aniversari d’una Internatio-
nal Carnaval Cup que ha tornat 
a demostrar perquè és el millor 
torneig infantil de l’estat espanyol.

RESULTATS
VUITENS DE FINAL

Barça, 4 – Malva Soccer, 1
València, 6 – Vilassar de Dalt, 0
Atlético de Madrid, 2 – Girona, 1
Genk, 2 – Sant Cugat, 1
RCD Espanyol, 1 – Celta, 1 (3-1 p.)
Granollers, 0 – Parets, 0 (1-3 p.)
At. Segre, 0 – Mac. Haifa, 0 (3-2 p.)
R. Madrid, 2 – Vic Riuprimer, 0

QUARTS DE FINAL
València, 2 – Barça, 1
Genk, 2 – Atlético de Madrid, 1
R. Madrid, 3 – Atlètic Segre, 0
RCD Espanyol, 3 – Granollers, 0

SEMIFINALS
València, 3 – Genk, 0
R. Madrid, 1 – Espanyol, 1 (3-2 p.)

FINAL
R. Madrid, 1 – València, 1 (3-2 p.)

AJUNTAMENT DE
PREMIÀ DE DALT

 www.premiadedalt.cat 
 936 931 515

36 9 7 2 87 2.500
EQUIPS GRUPS NACIONALITATS SEUS PARTITS ESPECTADORS

4
FC BARCELONA

2
VALÈNCIA CF

1
CF DAMM

1
RCD ESPANYOL

1
REIAL MADRID
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Entrevista Toni Frieros
Fotos Aitor Roger

E l nedador del CN Ma-
taró, un dels millors del 
món en aigües obertes 
(va ser campió d’Espa-

nya el 2018 i desè en el mundial 
de 2019), també és un ‘tauró’ a la 
piscina, dominant les proves de 
llargues distàncies. Recentment, 
s’ha proclamat campió d’Espa-
nya de 5.000 metres... després 
de guanyar per novena vegada 
consecutiva la històrica traves-
sia de la Copa Nadal del Port de 
Barcelona.

Això teu amb la Copa Nadal és 
una història d’amor...
Sí! La nedo des que tenia 11 anys. 
A partir dels 13 vaig renunciar a 
la meva categoria, perquè volia 
competir amb els grans. No va ser 
fins als 16 que la vaig guanyar. I a 
partir de llavors ha estat així cada 
any. Em vaig proposar fer-ne deu 
seguides.

Quin és l’èxit esportiu del qual 
et sents més satisfet?
Curiosament de dues proves 

que no vaig arribar a guanyar. 
Quedar desè en el mundial d’Ai-
gües Obertes de 2019 a Gwangju 
(Corea del Sud) va estar molt bé. I 
igualment fer podi, tercer lloc, en 
la LEN Open Water Cup de Bar-
celona d’aquest curs. La LEN és 
com una Copa d’Europa de vuit 
proves que es disputa durant tota 
la temporada.

Vas quedar-te sense poder anar 
als Jocs Olímpics de Tòquio. 
Desil·lusionat?
No, en absolut, perquè sabia que 
era molt difícil classificar-me. En 
la prova d’aigües obertes de 10 
quilòmetres solament hi podia 
anar un nedador per país i Alberto 
Martínez va quedar vuitè i jo vint-
i-vuitè. Ara el sistema de classifi-

cació per als jocs de París canvia i 
tindré més possibilitats.

És el teu gran objectiu?
Així és. Dins d’un any es farà a 
Doha el campionat del món. Es 
classificaran directament els 
setze primers i cada continent 
tindrà un representant més. En 
total, la prova d’aigües obertes 
de 10 quilòmetres a París 2024 
tindrà vint-i-un nedadors. El límit 
per països serà dos, no un com 
a Tòquio. Així que tota la meva 
planificació està enfocada a fer 
un gran resultat en el Mundial de 
Doha de l’any que ve.

Motivat?
Moltíssim, més que mai.

És curiós que facis tan bons re-
sultats tant en Aigües Obertes 
com en piscina. Algú pensarà 
que és el mateix...
No, no és el mateix. Són esports 
diferents. De fet, en els Jocs 
Olímpics, Aigües Obertes no van 
amb natació. El que ocorre és que 
el 95% dels entrenaments els faig 
en piscina, poques vegades en 
mar oberta, només un 5% del 

“La força mental és el 50% del nostre esport, 
aigües obertes, molt diferent a nedar en piscina”

GUILLEM
PUJOL
NO ES 
CANSA 
MAI DE 
GUANYAR

“Em deixaré la pell per estar 
als Jocs Olímpics de París 2024”

ENTREVISTA
NATACIÓ/AIGÜES OBERTES

CAMPIÓ D’ESPANYA  
DE 1.500 i 5.000 METRES
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temps. I si és així, sempre amb 
vestit de neoprè.

Llavors, hi ha moltes diferències?
En natació, més o menys, ja saps 
qui pot guanyar. Passa el mateix 
amb l’atletisme. En Aigües Ober-
tes el temps d’un nedador depèn 
de molts més factors: si la prova 
és en un canal, riu o al mar, si hi ha 
onatge, corrent, fort vent, la tem-
peratura de l’aigua, el circuit en si 
mateix. Són factors que en nata-
ció no existeixen. Igualment, en 
Aigües Obertes és molt important 
la col·locació a la sortida...

Quina importància té el cap en 
un esport tan dur com el teu?
Diria que és el 50%. En ser el 
nostre un esport de resistència, 
la concentració és fonamental. 
Passes tants minuts, fins i tot ho-
res, a l’aigua que el ‘coco’ et dona 
moltes voltes. Has de ser capaç 
de focalitzar tota la teva energia i 
esforç només a nedar.

A més, estàs fent una carrera 
universitària...
Sí, estic fent l’últim curs de CAFE 

al TecnoCampus de Mataró. Estic 
molt content, perquè em donen 
moltes facilitats per poder en-
trenar i competir i, a més, estic a 
només deu minuts caminant del 
club, el Centre Natació Mataró.

Explica’ns com és la teva jorna-
da diària...
Com que visc en un pis de lloguer 
a Mataró, també prop del club, 
m’aixeco a les 5.40 del matí i a les 
sis ja estic entrenant a la piscina 
fins a les 7.45. Surto, esmorzo i 
me’n vaig al TecnoCampus fins al 
migdia. Dino i de 15:30 fins a 17:30 
faig dues hores més de piscina i 
després, fins a les 18.45, gimnàs. 
Arribo a casa al voltant de les set 
de tarda, sopo, estudio una mica i 
a les 22.30 com a molt tard ja estic 
dormint.

Suposo que com un nen petit...
Sí, sí... (riu) Entreno tots els dies 
menys diumenges i dijous i dis-
sabtes només una sessió al matí.

No treballes. Tens beca?
No, vaig estar al CAR des dels 14 
fins als 19 anys. Totes les despe-

ses de competició són a càrrec 
del meu club, el CN Mataró, amb 
el qual tinc un contracte laboral 
i al qual li estic molt agraït. La 
Federació només em paga les 
despeses si nedo per la catala-
na o espanyola. En l’esport de la 
natació es paga molt poc, no està 
prou valorat, quan en molts paï-
sos europeus els nedadors d’elit 
tenen un sou mensual de la seva 
federació.

És obvi que no estàs en això per 
diners...
No! Guanyo el just per sobreviure: 
menjar i pagar lloguer i despeses. 
No obstant això, la meva motiva-
ció és més gran que mai. Em fas-
cina nedar llargues distàncies... i 
guanyar.

Et veurem a París 2024!
Tant de bo! Em deixaré la pell per 
ser-hi.

Practicar l'esport 
que més t'agradi, no 
t'hauria de preocupar.
T’oferim una assegurança
adaptada a tu.

aliancamataro
Plaça de les Tereses, 22. 08302 Mataró

Des de 

/mes27€

Professionals i 
especialistes que 
t'aconsellaran 
en tot el que 
necessitis.
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ESPORT LOCAL
INSTAL·LACIONS

L ’Ajuntament de Premià 
de Mar està apostant per 
la promoció de l’esport 
tant formatiu com lúdic. 

Amb dos objectius primordials; 
d’una banda, incidir en els va-
lors que representa l’esport com 
a eina d’educació i integració, 
i per una altra, en els beneficis 
que aporta la pràctica esporti-
va a l’hora d’aconseguir una vida 
més saludable. Per poder fer 
realitat aquests propòsits és im-
prescindible posar a l’abast dels 
ciutadans unes instal·lacions es-
portives concordes als temps 

Premià de Mar amplia i millora 
les seves instal·lacions esportives

actuals: pràctiques, modernes, 
accessibles i de la màxima quali-
tat possible.

Amb aquesta finalitat, l’Ajunta-
ment de Premià de Mar va iniciar 
fa uns mesos una sèrie d’actua-

cions i els resultats finals de les 
quals ja són perfectament visi-
bles... i ja es poden gaudir. Par-
lem de tres accions en concret: 
dues d’elles consistents a millo-
rar i ampliar instal·lacions que ja 
existien i una en la creació d’un 
nou recinte esportiu. Estem par-
lant de la construcció del primer 
Pumptrack de Premià de Mar, 
una modalitat esportiva molt jove 
que s’ha posat de moda i que al 
Maresme compta ja amb dife-
rents ubicacions.
Aquesta nova instal·lació, que 
està tenint un èxit extraordinari 

d’ocupació, està situada al Port 
de Premiá de Mar i és fruit de la 
col·laboració publico-privada 
entre l’Ajuntament i l’empresa 
concessionària del Port de Pre-
mià. Ha tingut un cost de 93.000 
euros, abonat al 50% per totes 
dues entitats. La idea va sorgir 
d’una proposta ciutadana i es va 
aprovar en el Ple del passat mes 
de novembre. Una ràpida execu-
ció per donar resposta a les ne-
cessitats de la ciutat en matèria 
d’instal·lacions esportives d’ac-
cés lliure.
També amb aquesta finalitat han 

El municipi compta 
amb un nou Pumptrack 

al Port, gràcies a la 
inversió al 50% entre 
l’Ajuntament i el Port 

de Premià de Mar

NOU PUMPTRACK (PORT DE PREMIÀ DE MAR)
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NOU BOOTCAMP ZONA CAL·LISTÈNIA (PARC DEL PALMAR)

CAMP MUNICIPAL DE FUTBOL

AJUNTAMENT DE
PREMIÀ DE MAR

 www.premiademar.cat
 937 417 400

finalitzat les obres d’instal·lació 
d’un Bootcamp al costat de l’ac-
tual zona de cal·listènia del parc 
del Palmar. Es tracta d’una instal-

lació d’entrenament físic disse-
nyada per desenvolupar la força 
i l’estat físic mitjançant una varie-
tat d’exercicis que es desenvolu-

pen en un circuit d’habilitats amb 
diferents aparells. En concret s’hi 
han instal·lat sis aparells nous.
El disseny de les noves instal·la-
cions s’ha realitzat comptant amb 
la participació de practicants 
d’aquesta disciplina d’ambdós 
sexes. La zona de cal·listènia del 
parc del Palmar es va començar 
a instal·lar el 2018. El Bootcamp 
és la seva tercera ampliació des-
prés de les dutes a terme el 2019 
i l’abril del 2022.
Finalment, i no per això menys im-
portant, l’Ajuntament de Premià 
de Mar ha escomès una profunda 
rehabilitació del Camp Municipal 

de Futbol. A l’enderrocament de 
l’antiga tribuna li han seguit una 
sèrie d’actuacions de gran im-
portància. El 24 de novembre es 

van iniciar les obres del canvi de 
la gespa artificial per substituir-la 
per una altre d’última generació. 
Les obres van durar fins el 20 de 

gener i recentment tant el primer 
equip del CE Premià com el fut-
bol base ja van poder entrenar i 
jugar en el nou terreny de joc que 
compta, a més, amb porteries 
noves. També s’aprofitarà aques-
ta actuació per pintar tot el recin-
te i iniciar la instal·lació d’una nova 
graderia de mòduls prefabricats 
de formigó.
L’operatiu es duu a terme mitjan-
çant una subvenció del progra-
ma específic de resiliència local 
2.0 en el marc del pla de concer-
tació – Xarxa de Governs Locals 
2020-2023 de la Diputació de 
Barcelona.

La zona de cal·listènia 
del Parc del Palmar 

s’ha ampliat amb un 
‘bootcamp’ amb sis 

nous aparells

El Camp Municipal de 
Futbol ja té nova gespa 

d´última generació, 
porteries i aviat una 

nova graderia
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Q uan les coses es fan bé, 
els resultats arriben. 
Si sembres, reculls els 
fruits. I això va ser el 

que li va succeir al Club Nàutic 
El Balis amb la celebració de la 
primera prova del 2023 del ca-
lendari MedSailing Eurocup de la 
classe 29er, que es va disputar del 
16 al 19 de febrer en aigües pròxi-
mes a Port Balís. Gràcies al gran 
èxit de participació i organització 
del Mundial de la mateixa classe 
celebrat a l’agost de l’any passat 
(245 vaixells, 26 països de qua-
tre continents), el club va poder 
celebrar per novè any consecutiu 
la MedSailing amb rècord de par-
ticipants.
En total hi van participar 136 tri-
pulacions, una amplíssima repre-
sentació internacional liderada 
per Alemanya, la més nombrosa 
amb 22 vaixells, a la qual li van se-
guir Suïssa amb 17 i Itàlia amb 16. 

Un dels focus de la competició, 
sens dubte, va estar posat en els 
regatistes espanyols, destacant 
la presència de les balears Susa-
na Bestard i María Teresa Martín, 
campiones d’Espanya, i Neus 
García i María Busquets, subcam-
piones, proclamades en aigües 
del Real Club Nàutic de València 
el cap de setmana previ a la dis-
puta de la MedSailing europea 
del Balís.
Aquesta cita, una de les més im-
portants del calendari, i el fet que 
fos la que obrís el circuit Eurocup 
2023, la va voler posar en valor 
el president del CN El Balís, Fran 
Ripoll: “Ha estat una gran notícia 
per al club acollir la Medsailing 
per novè any consecutiu, ja que 
demostra la professionalitat de 
tot l’equip del CN El Balís i, sobre-
tot, posar en valor l’entorn que 
ens envolta. Crec que el resultat 
de l’organització del Mundial del 
passat estiu, en el qual superem 
el rècord de participació, ens ha 

servit per agafar presència i re-
coneixement en el sector i de-
mostrar-nos a nosaltres mateixos 
el potencial per acollir qualsevol 
competició en les nostres aigües”.

En el terreny purament competi-
tiu, va ser a tripulació hongaresa 
formada per Soma Kis-Szölgyémi 
i András Sámuel Juhasz (campi-
ons del món sub-17) la que final-
ment es va emportar la primera 
prova de la temporada de la Med-
Sailing 29er Eurocup 2023. La se-
gona plaça va ser per als britànics 
Jamie Wilkinson i Jamie Gatehou-
se i completaven el podi els fran-
cesos Hugo Revil i Karl Devaux.
Entre la flota espanyola, la millor 
tripulació va ser la dels catalans 
Santiago Núñez i Ricardo de March 
(CN Garraf). Les balears Neus Gar-
cía i Lucía Busquets (RCN Palma), 
per part seva, van aconseguir la 
segona plaça per darrere de les 
britàniques Annabelle Vines i Ma-
deleine Bilbrough, guanyadores 
de la prova femenina.
El CN El Balís va tornar a ser una 
festa, dins i fora de l’aigua, i ja es 
prepara per acollir nous esde-
veniments esportius de primera 
magnitud.

REPORTATGE
VELA

UNA MEDSAILING CLASSE 29er DE RÈCORD
TOTA UNA FESTA DINS I FORA DE L’AIGUA

El CN El Balís va acollir 
la primera prova de la 

Eurocup 2023 amb 136 
tripulacions, un èxit 
sense precedents en 

les vuit edicions que va 
organitzar prèviament 

Fotos de Laura Carrau
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REPORTATGE
MATARÓ

E ls més de 286.000 me-
tres quadrats que ocupa 
el Port de Mataró (gaire-
bé tres hectàrees) ofe-

reixen una extraordinària oferta 
que agrupa innovació, turisme, 
esport i que el converteixen en un 
espai únic en el territori, tant a la 
ciutat, com al Maresme i comar-
ques veïnes. Així doncs, cal des-
tacar el mar com a nexe d’unió i el 
port com punt de trobada, motor 
econòmic, social, lúdic, gastro-
nòmic i d’activitats esportives.
El Port de Mataró és l’únic que 
compta amb accés directe amb 
tren de Rodalies (l’estació de Ma-
taró), està connectat per autopis-
ta amb Barcelona i té connexió 
directa amb el Vallès. També és 
l’únic port amb un hotel de qua-
tre estrelles dins de la seva con-
cessió (Atenea Port) i a escassa 
distància se situa un Campus 
Universitari (TecnoCampus) amb 
més de 3.500 estudiants.
El Consorci Port Mataró és un 
consorci públic constituït l’any 

1997 integrat per la Generalitat de 
Catalunya i l’Ajuntament de Ma-
taró que té per objectiu la gestió 
i l’explotació del port esportiu de 
Mataró, que compta amb 1.080 
amarraments i prop de 7.000 me-
tres quadrats de zona comercial 
a la façana marítima, connectada 
al passeig marítim. També dispo-
sa de 96 locals comercials des-
tinats a la nàutica, gastronomia i 

esports. A més, els visitants tenen 
a la seva disposició 650 places 
d’aparcament de les quals 16 són 
per a persones amb mobilitat re-
duïda i hi ha 2 punts de recàrrega 
per a 4 vehicles elèctrics simultà-
niament. Un organisme que dona 
feina a un total de 400 treballa-
dors en les més de 40 empreses 
ubicades al Port i que facturen a 
l’any uns 9 milions d’euros.

El Port de Mataró vol esdevenir un important agent econòmic 
i social al territori amb el mar com a gran fil conductor 

i punt de trobada 

El Port també és un espai atractiu 
de lleure i esbarjo, ideal per cami-
nar i córrer. Més de 400.000 per-
sones van desfilar el 2022 per la 
seva passarel·la i dic d’abric, que 
està en fase d’obres per enllaçar 
el passeig superior amb l’inferior. 
Parlem d’una instal·lació pública 
on es poden fer trobades i acti-
vitats organitzades, com festi-
vals, mercats i proves esportives. 
L’any passat, per exemple, es va 
celebrar un torneig de bàsquet 
3x3 que va tenir molt d’èxit. Tam-
bé està a disposició dels usuaris 
una zona de cal·listènia, modalitat 
molt de moda per enfortir la mus-
culatura del cos.
Evidentment, el Port de Mata-
ró mira al mar i són les activitats 
nàutiques i els esports d’aigua 
una part essencial i molt impor-
tant de la seva activitat. A més 
de l’Hotel Atenea Port de Mataró, 
que disposa de gimnàs, piscina i 
zona wellness, trobem una oferta 
esportiva i lúdica extraordinària:

• ESCOLA NÀUTICA DEL MARESME, 
on és possible obtenir llicència 
de patró o capità de vaixell, així 
com gaudir de cursos de nave-
gació a vela o motor.

UN MÓN D’ACTIVITATS 
A L’ABAST DE TOTHOM
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U n altre gran objectiu del Port de Mataró és 
lluitar contra el canvi climàtic i apostar per 
la sostenibilitat. Està certificat en l’ISO 9001 

de qualitat, la 14001 i EMAS de medi ambient, la 
bandera blava, el segell Biosphere de turisme sos-
tenible i adherit a l’acord de reducció d’emissions 
de CO2. Enguany ha fet una inversió en plaques 
solars i ha ampliat el nombre de punts de càrrega 
de vehicles, mesures d’eficiència energètica, a més 
de col·laborar en projectes d’economia circular.
Des de 1997 l’Alguer de Mataró és objecte d’un pro-
jecte de seguiment científic amb voluntariat de la 
Societat de Pesca i Activitats Subaquàtiques de 

Mataró (SPAS), coordinats per l’Escola del Mar de 
Badalona i el suport de L’Ajuntament de Mataró. 
L’objectiu d’aquest projecte és doble: per una ban-
da, conèixer l’estat en què es troba actualment 
aquest hàbitat i, per l’altre, transmetre a la societat 
el seu valor com a patrimoni natural. La Posidònia 
és una planta endèmica de la Mediterrània, arriba 
a formar grans extensions de prats, també anome-
nats alguers i Mataró té una de les praderies més 
importants pel que fa a l’extensió. Les empreses de 
submarinistes del port hi col·laboren junt amb les 
entitats SPAS i Posidònia 2021 a fer-ne el seguiment 
des de fa 25 anys. 

• MANATEE DIVING, centre de 
busseig, activitats subaquàti-
ques i tenda de submarinisme.

• BLAUMAR, servei de busseig es-
portiu, sortides, cursos de sub-
marinisme i batejos.

• SPAS (Societat de Pesca i Ac-
tivitats Subaquàtiques), espe-
cialista en pesca submarina, 
apnea, fotografia i vídeos. 

• CALON/CARA AL VENT/TOT A 
VELA, empreses de lloguer d’em-
barcacions amb i sense patró

• CLUB REM MATARÓ (Capgros-
sos), amb 180 socis, el club té el 
magatzem i pantalà al Port, on 
entrenen, sent un dels clubs més 
potents del Maresme d’aquest 
espectacular esport.

• CLUB VELA MATARÓ, ofereix 
cursos, escola de vela i organit-
za regates, com la Mataró-Bla-
nes-Mataró , la Costa Brava o la 
de Les Santes. És la casa dels 
navegants.

• VELA MATARÓ, centre gestionat 
per la Federació Catalana de 
Vela on es fan estades, apropa 
la vela als centres escolars de 
Mataró i altres municipis. Ha 
tancat el 2022 amb un total de 
22.922 sortides a mar amb 3.845 
usuaris. També aposta per la 
vela inclusiva i ha permès que 
238 joves amb diferents tipus de 
diversitat puguin sortir i gaudir 
del mar.

A aquesta oferta esportiva de 
clubs i entitats, s’ha d’afegir la de 
turisme nàutic. Actualment, dis-
posa d’un centre de motos d’aigua 
que el 2022 va fer 18.000 sortides 
i ha apostat per fer un wàter sport 
diversificant l’oferta de lleure per 
incloure altres activitats com pa-

rasailing, flyboard o la banana i 
per ampliar l’oferta de lloguer o ús 
compartit d’embarcacions. Una 
forta aposta per la nàutica a tots 
els nivells, des de la formació, 
l’esport i la millora dels serveis a 
les embarcacions. Així mateix hi 
ha empreses de lloguer com Tot a 
Vela, Cara al Vent i Calon amb di-
ferents modalitats d’embarcacio 
per llogar amb o sense patró.
Margarita Díez, gerent del Con-
sorci del Port de Mataró, posa 
l’èmfasi a dir que “volem apostar 
pel mar com a motor econòmic 
i social, apropar-lo a la gent, que 
mitjançant les nostres ofertes es-
portives, de lleure i gastronòmi-
ques, vegin el Port com un punt 
de trobada. Tenen a la seva dispo-

És l’únic Port amb un hotel a dins de la seva concessió i sortida directa des de l’estació 
de tren, a més de 14 restaurants, botigues i pàrquing gratuït de dues hores

A FAVOR DE LA SOSTENIBILITAT 

L’oferta esportiva i de lleure és extraordinària: vela esportiva, escola de 
vela, xàrter d’embarcacions, club de rem, tota classe d’esports d’aigua, 

submarinisme, cal·listènia... 

sició dues hores gratuïtes de pàr-
quing i tot un ventall de serveis”.
El Port continua creixent i apos-
tant per donar més i millors ser-
veis i com a punt de trobada 

d’amarristes i nous usuaris. 
I amplia la seva oferta. Ja ha donat 
la concessió per construir un club 
de Pàdel amb vuit pistes on hi ha-
via les antigues oficines. 
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T orna la Montaltrail, que 
viurà la seva quarta 
edició amb el propò-
sit de consolidar-se en 

aquest segment esportiu que 
cada vegada té més adeptes. 
La Montaltrail està organitzada 
pels ‘Montaltrunners’, els compo-
nents de la secció de corredors 
del Centre Excursionista Montal-
trek, una de les associacions més 
actives i longeves de Sant Vicenç 
de Montalt.

La Montaltrail ofereix als espor-
tistes un dels recorreguts més 
bonics de tot el Maresme, en 

transcórrer per corriols i indrets 
de gran bellesa, com el túnel de 
Torrent Bo, Castell de l’Oliver o el 
Bosc de Pedres, per no parlar dels 
tres turons: Montalt, Turó del Mig 
i la Vilanegra.
A les vuit del matí del 30 d’abril 
arrencarà la carrera llarga, de 22 
quilòmetres i 1.250 metres de 
desnivell positiu. Hi haurà quatre 
categories: Sènior, Veterà i Màster 
50 i Màster 60. Mitja hora més tard 
sortiran els esportistes de la dis-
tància curta: 14 quilòmetres amb 
600 metres de desnivell. Hi hau-
rà les mateixes categories que 
en la llarga, amb la inclusió de la 
sub-18. La gran novetat d’aques-
ta edició és que per primera ve-
gada hi haurà una prova Kids: els 
més petits faran un volt al camp 
de futbol i els més grans, fins a 14 
anys, passaran per un corriol de 
la muntanya fins a completar tres 
quilòmetres.

Al llarg del recorregut hi haurà 
diferents punts d’avituallament i 
tots els corredors que ho desitgin 
tindran servei de fisioterapeu-
ta en travessar la meta a càrrec 
dels estudiants de la Universitat 
en Ciències de la Salut Blanquer-
na (URL). Guillem Josep, un dels 

organitzadors i membre dels 
‘Montaltrunners’, destaca la col-
laboració de l’Ajuntament de Sant 
Vicenç de Montalt, tant de l’alcal-
dia com de la Regidoria d’Esports.
Aquesta quarta edició, per cert, 
arriba amb una gran notícia. Pau 

Capell, campió del món d’ultra 
trails de 2018 i 2019, estarà el 4 
de març a Sant Vicenç de Montalt. 
A les 11 del matí farà una sortida 
d’entrenament per un sector de 
la Montaltrail amb tots aquells 
corredors que s’hagin inscrit amb 
anterioritat i aquest mateix dia, a 
les 17.00 hores, protagonitzarà 
una xerrada sota el títol ‘Lluita pel 
que vols i estima el que tens’ en el 
Centre Cívic El Gorg.

Sense cap mena de dubte, una 
gran Montaltrail!

REPORTATGE
CURSES DE MUNTANYA

Els amants de les curses de muntanya tenen una cita ineludible el pròxim 30 d’abril

La quarta edició tindrà 
dues distàncies 

(22 i 14 quilòmetres) i 
per primera vegada 

una prova Kids

La Montaltrail arriba 
a tenir 1.250 metres 

de desnivell positiu i 
travessa uns 

dels corriols més 
bonics del Maresme

L’any passat hi van participar més de 250 
esportistes de totes les edats

El Bosc de Pedres, un dels indrets més 
bonics de la cursa

Torrent Bo, un altre dels punts de la prova 
més valorats pels corredors

La Montaltrail arriba a tenir fins a 1.250 
metres de desnivell positiu

La prova tindrà quatre categories. Totes 
sortiràn des del Centre Cívic El Gorg

Al llarg del recorregut hi haurà diferents 
punts d’avituallament

AJUNTAMENT DE
SANT VICENÇ DE MONTALT

 www.svmontalt.cat 
 937 910 511

TORNA LA

INSCRIPCIONS i INFO:
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35  
MODALITATS  
DE TIR
DIFERENTS
 
GALERIES D’ARMES DE FOC
GALERIES D’AIRE COMPRIMIT
GALERIES D’AIR SOFT

·FORMACIÓ
(4 INSTRUCTORS 

NACIONALS)

·CURSOS DE 
RECÀRREGA

·SERVEI 
D’ARMERIA

·HABILITACIONS 
IPSC

VESTIDORS І CLUB SOCIAL І RESTAURANT І BAR

LES MILLORS INSTAL·LACIONS INDOOR DE CATALUNYA
CLUB DE TIR DE PRECISIÓ GRANOLLERS

3.800 m2
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S erà la setzena vegada 
que Mataró viurà la pre-
sència de la Volta com 
a ciutat de sortida o ar-

ribada. La primera d’elles va ser 
l’any 1943, amb una arribada on 
es va imposar Julián Berrendero, 
i la darrera en la 100a edició, l’any 
2021, amb una magnífica victòria 
del tres cops campió del món Pe-
ter Sagan a l’esprint, en una arriba-
da massiva al Camí de la Geganta.

En aquest cas, l’any 2023 es tor-
narà a recuperar la sortida d’eta-
pa, que ja es va realitzar durant el 
període 2014 a 2019, i que per-
met una gran interacció amb els 
ciclistes i el públic local, en una 
ciutat que sempre ha gaudit d’una 
nombrosa presència d’aficionats 
i amants del ciclisme d’alt nivell.
“Mataró és una ciutat amb una 
gran tradició ciclista, una afició 
que continua a dia d’avui al carrer i 
per corriols de muntanya així com 
també en equipaments renovats 
com el Velòdrom Municipal. És 
un alegria i un repte donar suport 
a un esdeveniment esportiu i de 
promoció de ciutat com La Volta 
Ciclista a Catalunya” ha destacat 
l’alcalde de Mataró, David Bote.

 “És un plaer poder tornar a Ma-
taró amb la Volta. En l’edició cen-
tenària vam viure una arribada 
espectacular amb la victòria de 
Sagan, i ara tornarem a gaudir 
d’una sortida d’etapa. Els mataro-
nins i mataronines sempre respo-
nen i estic segur que serà un èxit 
de públic. Els millors ciclistes del 
món tenen, de nou, una cita amb 
Mataró”, ha afirmat el president de 
la Volta Catalunya, Rubèn Peris.
A la ciutat de Mataró hi han gua-
nyat, a més de Berrendero i Sagan, 
ciclistes de renom com Vicente 

Av. de Josep Puig i Cadafalch

Pl. de 
Granollers

Pl. del 
Camí 
de Traià

Camí de la Geganta

C-1415c

Sortida de 
Mataró

Camí de la Geganta

Dimarts 
21 de març

Control de fi rmes
11.35 h
Sortida
12.45 h

ETAPA 2
Mataró - 
Vallter/Setcases 
(Vall de Camprodon)

SORTIDA

RECORREGUT PER MATARÓ 
Sortida des de Camí de la Geganta, 
plaça de Granollers, avinguda de 
Josep Puig i Cadafalch, plaça del 
Camí de Traià i carretera C-1415c

MATARÓ TORNA A VIURE UNA SORTIDA DE LA VOLTA 

Després d’un any d’absència, Mataró serà l’epicentre 
del ciclisme mundial per setzena vegada en la seva història 

en una edició, la 102, que té eta-
pes espectaculars amb l’objectiu 
d’oferir un recorregut atractiu i 
exigent per a les principals figu-
res mundials.
La 102a edició de la Volta Ciclis-
ta a Catalunya es disputa del 20 
al 26 d’aquest més de març i hi 
participen els 18 equips millors 
del món, el UCI WorldTeams, i 7 
equips convidats de la categoria 
UCI ProTeams. El darrer vencedor 
de la cursa va ser el colombià Ser-
gio Higuita (Bora-Hansgrohe).
A gaudir!Aquest 21 de març, 

Mataró serà ciutat de 
sortida en la segona 

etapa de la 102a edició 
de la Volta Ciclista a 

Catalunya

Iturat (1955) o el mític Luis Ocaña 
(1970). Més recentment també ha 
estat protagonista Alejandro Val-
verde, ja que ha guanyat fins a tres 
etapes en les que l’inici ha sortit 
de Mataró (Olot, 2015; La Molina, 
2017; Valls, 2018).

Ressò mundial. La Volta, que va 
sumar en la darrera edició cele-
brada més d’11 milions d’especta-
dors únics mitjançant Eurosport i 
es va poder seguir en 190 països i 
als cinc continents, tornarà a atu-
rar-se a la capital del Maresme, 





22

AAAAA
LOREM IPSUM

  
MARÇ

2023

Podi femení, amb Maria Carner, Marta Morell i 
Judit Sánchez

Podi masculí, amb Emilio Monge, David Delgado 
i Manuel Garcia

La cursa passa per multitud 
de corriols i zones boscoses

LA TRAIL SENYOR DEL 
CASTELL DE PALAFOLLS

BRILLA AMB LLUM PRÒPIA

L a plaça de Poppi de Pa-
lafolls es va estrenar 
aquest 5 de març com 
a punt de sortida i d’arri-

bada de la competició esporti-
va més popular i concorreguda 
del municipi, la Trail Senyor del 
Castell, que agafa el nom de la 
fortalesa medieval, de la qual ja 
hi ha constància l’any 1035.
Aquesta cinquena edició, també 
organitzada per Safir Team, pre-
sentava importants novetats, com 
la ubicació i el nou circuit, millores 
que han estat possibles gràcies a 
la bona entesa amb l’Ajuntament 
de Palafolls i els propietaris dels 
terrenys per on passa la Trail i la 
marxa. Dues proves, la Trail 14k 
+700 i la Marxa 6k +200, pensa-
des per ser exigents, però tam-
bé per gaudir al màxim, passant 
per multitud de corriols i zones 
boscoses que van permetre als 
participants gaudir d’un entorn 

privilegiat i sovint desconegut.
La TSDC igualment ha fet aquest 
any una aposta per ser una cursa 
verda, marcant els recorreguts 
amb cintes no plàstiques i dema-
nant als participants que portes-
sin el seu got. Safir vol promoure 
l’esport i la muntanya i com a club 
creu que cal tenir una cura màxi-
ma per preservar l’entorn.
El Club Esportiu Safir Team, amb 
seu a Palafolls, va néixer el 2017 
de la mà d’un grup d’amics aficio-
nats a córrer la Trail, amb l’objectiu 
principal de no sortir a córrer sols. 
Al llarg d’aquests sis anys ja han 
estat més de 100 persones que 
han format part d’aquesta gran 
família del Safir, on hi té cabuda 
tothom. Actualment, fan sortides 
Trail, Running asfalt, BTT i bicicle-
ta de carretera. Organitza sorti-
des amb els seus socis i tenen la 
seva pròpia lliga interna “La Lliga 
Safir” per incentivar els socis amb 
una gran varietat de proves que 
reparteixen pels diferents pobles 

de la zona. A més, competeixen 
quasi cada cap de setmana algu-
na cursa diferent.
La TSDC és la seva gran aportació 
al territori. En aquesta cinquena 
edició hi han participat més de 
350 atletes entre la Trail i la Marxa. 
La Trail va tenir un recorregut nou i 

més dur que els últims anys, amb 
més distància (14 quilòmetres) i 
més desnivell (+700). Els tres pri-
mers homes a arribar a la meta van 
ser Emilio Monge (1:09:33), David 
Delgado (1:09:40) i Manuel Garcia 

(1:10:59). El podi femení el van pro-
tagonitzar Maria Carner (1:14:27), 
Marta Morell (1:36:39) i Judit Sánc-
hez (1:37:03). Pel que respecte a 
la Marxa, tots els marxistes van 
fer un recorregut assequible per 
a tots els nivells (6k +200), pujant i 
baixant fins al Castell de Palafolls.

Una gran festa esportiva, sens 
dubte, que col·loca Palafolls al 
mapa de les curses de munta-
nya més populars i boniques del 
Maresme, però també una gran 
festa social.

350 atletes van participar en aquesta 
espectacular cursa verda organitzada per Safir 

Team, que permet gaudir d’un entorn privilegiat 

REPORTATGE
CURSES DE MUNTANYA

AJUNTAMENT DE
PALAFOLLS

 www.palafolls.cat 
 937 620 043

Fotos Selecta Events
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SANT CEBRIÀ DE VALLALTA,  
DE MATRÍCULA D’HONOR

Va tancar de forma brillant el Circuit Maresmenc de Cros 2022/23

E l dia 29 del passat mes d’octubre va 
començar en el Parc Colomer de 
Santa Susanna la desena edició del 
Circuit Maresmenc de Cros. Després 

de passar per Arenys, Tordera, Malgrat, Alella, 
Calella, Pineda de Mar i Canet, 
aquesta concorreguda com-
petició, molt popular en el ter-
ritori i entre els atletes d’aques-
ta disciplina (han participat en 
aquesta edició més de 4.000 
corredors des dels 8 anys fins a 
edat sènior), va tancar el circuit, 
igual que l’any passat, a Sant 
Cebrià de Vallalta.
El municipi cebrianenc, en una matinal molt 
assolellada, va disposar per als participants 
el circuit en el Pla de Can Bachs, molt apre-
ciat per entrenadors i pares, ja que, en ser 
tancat, permet l’evolució dels atletes des de 
qualsevol punt. Un escenari idíl·lic, a 360 me-
tres del nivell del mar, envoltat d’un entorn en 
plena natura i des d’on es pot contemplar la 
silueta del campanar de l’Església parroquial. 
Can Bachs acull, a més, el Pavelló Municipal 
d’Esports i el Camp Municipal 
de Futbol. És a dir, una zona es-
portiva de primer nivell.
Sant Cebrià de Vallalta va aco-
llir a més de 350 esportistes, 
molts d’ells acompanyats de 
les seves respectives famílies, 
la qual cosa va multiplicar per 
tres els assistents al cros. El fet 
que Sant Cebrià fos l’última pa-
rada d’aquesta lliga de cros el va convertir en 
un pol d’atracció extra, ja que van ser molts 
els corredors que van acudir per aprofitar al 
màxim les seves opcions de guanyar el cam-

pionat de la seva respectiva franja d’edat o 
simplement per millorar la seva classificació.
El cros es va dividir en dues parts. A les 10 del 
matí es va córrer la prova Màster femení i mas-
culí (4.800 metres), després Sub-16 (3.600 

metres) i Sub-14 (2.400 me-
tres). Després del lliurament de 
medalles es va córrer l’Absolut 
(4.800 metres), Sub-12 (1.570 
metres), Sub-10 (1.200 metres) 
i finalment el Sub-8 (370 me-
tres). Els guanyadors absoluts 
van ser Donelly Edwards, dels 
Estats Units, i Laura Prieto, at-
leta del FC Barcelona, una pro-

va inequívoca del gran nivell que va tenir la 
competició, organitzada per l’empresa Ges-
port i el Consell Esportiu del Maresme.
Isabel Vico, regidora d’Esports de Sant Ce-
brià de Vallalta, també atleta aficionada, es 
va felicitar per l’èxit de l’últim cros: “Per a un 
municipi com el nostre, de poc més de 3.500 
habitants, és un orgull haver posat per segon 
any consecutiu el tancament al Cros Mares-
menc, tan popular entre els amants d’aquesta 

disciplina. Reunir tants espor-
tistes i familiars demostra que 
la nostra aposta per l’esport i 
l’organització d’esdeveniments 
esportius és absoluta”.
L’entrega de premis de la Lliga 
va tenir lloc el dissabte 25 de 
febrer a l’Hotel Atzavara 5*, un 
dels establiments hotelers de 
la cadena Aqua Hotels a Santa 

Susanna. Una gran festa per als premiats i tots 
els que han participat en aquesta edició del 
Circuit Maresmenc de Cros. 
Felicitats a tots!

El circuit és tota una delícia tant per 
corredors com entrenadors i familiars

Els més joves, el futur d’aquest esport, van 
gaudir molt en el Pla de Can Bachs

Els guanyadors de les proves absolutes 
masculina i femenina

Més de 350 atletes de 
totes les categories, i 
les seves famílies, van 
gaudir d’una matinal 

assolellada i un 
circuit espectacular

Per segon any 
consecutiu, Sant 

Cebrià de Vallalta va 
ser la cloenda d’una 

lliga de cros cada any 
més concorreguda

AJUNTAMENT DE
SANT CEBRIÀ DE VALLALTA

 www.stcebria.net 
 937 631 024
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S empre és una gran notí-
cia el naixement d’un nou 
club esportiu, per això 
Calella està d’enhorabo-

na. Ja s’han posat els fonaments 
perquè al mes de setembre ar-
renqui el Club Twirling Calella, 
que estarà dirigit per Aida Rodrí-
go, responsable de dues entitats 
més d’aquesta disciplina espor-
tiva, una a Vidreres i una altra a 
Malgrat de Mar: «El nostre esport 

està tenint una forta demanda, 
es troba en fase d’expansió i cre-
iem que implantar el twirling a 
Calella serà una gran notícia per 
al municipi i també per a la co-
marca», afirma Aida, que porta ja 
uns anys dedicada a la docència 
després d’haver estat tota la seva 
vida competint.  Un dels grans 
objectius que persegueix la seva 
impulsora és la creació en un fu-
tur no gaire llunyà de l’associació 

NEIX EL CLUB 
TWIRLING DE CALELLA

de twirling de l’Alt Maresme i con-
vertir-se en tota una referència 
d’aquest esport a Catalunya.
Aquesta discipl ina d’or igen 
nord-americà estesa a tot el món, 
té un gran arrelament i tradició 
a Catalunya, on hi ha més de 30 
clubs. A Catalunya coexisteixen 
dues associacions, la Federació 
Catalana de Twirling, que data de 
l’any 1984, i la Unió Catalana Es-
portiva de Clubs de Twirling des 
de l’any 1999.
El club tindrà la seva seu a l’espai 
Cala Saleta de Calella i treballarà 
braç a braç amb el Calella Sport 
City Lab (CSCL). Com el seu nom 
indica, es tracta d’un laboratori de 
proves dedicat al món de l’esport. 
Un projecte impulsat per l’Ajun-
tament de Calella que té com a 
finalitat crear un espai obert d’in-
novació esportiva, experimenta-

ció i emprenedoria que aglutina, 
connecta i beneficia a tots aquells 
agents públics i privats vinculats a 
l’àmbit esportiu de Calella i la seva 
àrea d’influència: “Els nostres es-

portistes es beneficiaran de tota 
la innovació en material esportiu, 
així com d’estudis d’alimentació, 
que es generin en aquest hub de 
coneixement”, assenyala l’Aida.

REPORTATGE
TWIRLING

El mes de setembre 
començaran els 

entrenaments i classes 
al gimnàs de l’Institut 
Bisbe Sivilla de Calella 

sota la direcció 
d’Aida Rodrigo, 

que també dirigeix els 
clubs de Vidreres 
i Malgrat de Mar

El club tindrà la seva 
seu a l’espai Cala 

Saleta de Calella i es 
beneficiarà dels estudis 

del Calella Sport City 
Lab, el laboratori de 

proves dedicat al món 
de l’esport

AJUNTAMENT DE
CALELLA

 www.calella.cat
 937 663 030

La promotora del nou club a 
Calella destaca l’espectacula-
ritat d’aquest esport: “El twirling 
és molt bonic, perquè té molta 
plasticitat, és elegant i exigeix 
una gran coordinació i compene-
tració en les seves coreografies. 
És la suma d’alguns elements de 
la gimnàstica rítmica i la dansa, 
sempre amb el bastó com a nexe 
d’unió i la música”.
Els entrenaments començaran el 
5 de setembre en el gimnàs de 
l’Institut Bisbe Sivilla de Calella. 
De moment seran dos dies a la 
setmana, dimarts i divendres de 
17:30 a 19:00 hores. 
Les persones interessades en ini-
ciar-se i practicar aquest esport 
poden demanar la preinscrip-
ció de prova al Twirling al correu 
ctwirlingcalella@gmail.com o al 
672 625 502.
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- Amb prop de 600 
corredors, 100 voluntaris i 
tres distàncies, és un dels 

trails més concorregut i 
valorats del Maresme

La Plaça de la Vila serà una gran festa de color i música, punt de 
partida i d’arribada de la Vilatrail

O rganitzada pel Club Es-
portiu Fondistes Vilas-
sar de Dalt, i sota l’impuls 
i suport de la Regidoria 

d’Esports de l’Ajuntament de Vi-
lassar de Dalt, juntament amb la 
supervisió del Parc de la Serralada 
Litoral, i amb l’ajut i patrocini d’un 
bon nombre d’entitats, empreses 
i comerços locals i comarcals, la 
Vilatrail arriba aquest curs a la 
seva novena edició.
I ho farà amb la mateixa il·lusió de 
sempre i el màxim 
nivell d’exigència 
organitzativa de 
cada any, valors 
que han conver-
tit la Vilatrail en 
una prova im-
prescindible per 
als amants del 
trail de munta-
nya. L’any passat 
hi van participar 
600 corredors 
entre les dues curses, la llarga i 
la curta. Aquest 2023 arriba amb 
una gran novetat: a més de les 
proves de 12 i 21 quilòmetres, hi 
haurà la de parelles mixtes, tam-
bé de 21 quilòmetres. Una forma 
de potenciar el treball en equip, la 
solidaritat i l’esforç comú.
Com cada any, la plaça de la Vila 
de Vilassar de Dalt serà una gran 
festa de color i música, punt de 
sortida i d’arribada. La Vilatrail no 
seria el que es sense el treball i 
implicació dels voluntaris, prop 
d’un centenar que estaran distri-

buïts per tot el recorregut, espe-
cialment en els punts d’avitualla-
ment.
Andreu Pérez, un dels responsa-
bles de l’organització i membre 
dels Fondistes de Vilassar de Dalt, 
diu que “volem donar les gràcies 
a l’Associació  de Propietaris de 
Finques Forestals i Agrícoles de 
Muntanya i a l’Associació de Pro-
pietaris Forestals per permetre la 
celebració de la cursa per camins 
privats dins de les seves propi-

etats”. I remarca 
que “el Vilatrail fa 
una crida a tots 
els participants 
perquè  s igu in 
conscients del 
respecte que es 
mereixen aques-
tes  prop ietats 
que en definitiva 
fan possible la 
celebració de la 
cursa. Aquesta 

relació bidireccional ha de ser la 
garantia de continuïtat sosteni-
ble del Vilatrail”. És a dir, esports i 
muntanya, junts.
La cursa premiarà fins a vuit cate-
gories diferents: 
Absolut masculí  (3 primers), 
Absolut femení (3 primers); Sè-
nior masculí i femení (18 a 39 
anys); Veterans masculí i femení 
(40 a 49 anys); Màster masculí i 
femení (més de 50 anys); Local 
masculí i femení; Júnior masculí 
i femení (16 a 17 anys) i Parelles 
mixtes.

Sota l’organització  
del Club Fondistes  
de Vilassar de Dalt,  

la gran novetat 
d’aquesta novena 

edició serà la cursa  
de 21 quilòmetres  

per parelles

També és important destacar el 
gran treball de la Policia Local i 
els membres dels ADF Vilassar de 
Dalt. L’organització ofereix serveis 
d’ambulància, farmacioles, vesti-
dors i dutxes al Poliesportiu Can 
Banús, zones d’aparcament molt 
a prop, així com fisioteràpia al fi-
nalitzar la cursa. 
En definitiva, una Vilatrail 2023 
per gaudir. 

MÉS INFORMACIÓ:

AJUNTAMENT DE
VILASSAR DE DALT

 www.vilassardedalt.cat
 937 539 800

El 16 d’abril
ARRIBA LA VILATRAIL 2023
UNA CURSA FETA DE CORREDORS, PER A CORREDORS
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L’escola té un director i sis 
monitors

El Bici Parc es va inaugurar a 
començament de l’any passat

E l MRT Cycling Club de 
Malgrat va néixer el de-
sembre de 2014 i des 
dels inicis els seus im-

pulsors van tenir molt clar que 
una de les raons de ser de l’enti-
tat havia de ser la creació d’una 
escola de ciclisme per construir 
una base sòlida i formar nous es-
portistes, tant en l’aspecte tèc-
nic com humà gràcies a tots els 
valors que transmet l’esport de 
les dues rodes en totes les seves 
variants: BTT, carretera...
L’escola va arrencar el 2019 com 
totes les coses, a poc a poc, amb 
no més d’una vintena de nens i 
nenes. La pandèmia va dificul-
tar molt l’expansió i consolidació 
d’aquest projecte, que necessi-
tava també unes instal·lacions 
adequades on poder dur a terme 
els entrenaments amb els joves 
esportistes.
Des del primer dia el president del 
club, Albert Brunet, va mantenir 
converses amb l’Ajuntament de 
Malgrat de Mar, concretament la 
Regidoria d’Esports, per treballar 
amb aquest objectiu: disposar 
d’un espai adequat. El Bike Parc 
es va fer realitat al començament 

de 2022 i va quedar situat al cos-
tat del camp municipal de futbol. 
Els treballs per a condicionar el 
terreny van consistir en la cons-
trucció d’obstacles i monticles 
per donar forma al circuit.
L’escola, que està homologada 
per la Federació Catalana de Ci-

MRT CYCLING CLUB MALGRAT 
Una gran escola de ciclisme

clisme (una de les poques que 
hi ha al Maresme), compta amb 
un element molt important: llum 
artificial en tot el circuit. “Això 
ens permet aprofitar tot el dia, 
especialment els dies d’hivern, 
on a les cinc de la tarda ja és de 
nit”, explica el president del club, 

Homologada per la Federació Catalana, compta 
amb 40 nens i nenes, sis monitors i treballa en 

el Bici Parc situat al costat del camp de futbol dos 
dies a la setmana amb tres horaris diferents 

AJUNTAMENT DE
MALGRAT DE MAR

 www.ajmalgrat.cat 
 937 653 300

REPORTATGE
CICLISME

Albert Brunet, que també treba-
lla a l’escola, oberta dos dies a la 
setmana amb tres franges horà-
ries: de 17.50 a 18.45, de 18.45 a 
20.00 i de 20,00 fins a les 21.00 
hores per poder atendre totes 
les necessitats.
El MRT Cycling Club de Malgrat 
és molt actiu. Compte amb prop 
de 120 socis i els més de 40 nens 
i nenes de l’escola que se sen-
ten molt acompanyats pels sis 
monitors i el director esportiu, 
Carles Gasulla. Tenen a la seva 
disposició una furgoneta per fer 
sortides, anar a competir, taller 
de reparació, material de recan-
vi, un petit magatzem...
A més de les sortides a la mun-
tanya, s’està iniciant el projecte 
de fer bicicleta de carretera: “La 
prioritat és que gaudeixin men-
tre aprenen i que la competició 
sigui una opció que escullin ells 
lliurament”, diu l’Albert. L’esco-
la compta amb nens i nenes de 
diferents municipis del Mares-
me, com Mataró, Santa Susanna, 
Pineda o Tordera, encara que els 
més nombrosos, com és lògic, 
són de Malgrat de Mar.
Una gran escola amb un gran futur.
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E
ls invencibles no paren de créi-
xer! Era octubre de 2021 quan 
s’iniciava el projecte de futbol 
inclusiu per a infants i joves amb 
diversitat funcional amb un pri-

mer equip a Sant Cebrià de Vallalta. Ara, un 
any i mig més tard, i després de la gran de-
manda detectada, els Invencibles arriben al 
CD Blanes i al CF Tordera, apropant la seva 
metodologia a altres clubs que també apos-
ten per a promoure el futbol per a tothom.
L’esport, més enllà d’aportar beneficis a ni-
vell físic, s’utilitza com a eina d’inclusió co-
munitària i per a treballar altres aspectes 
com les habilitats socials, la comunicació 
assertiva, les relacions interpersonals, la 
motivació i la superació. Alhora, afirmen que 
l’esport és també una forma de visibilitzar i 
reivindicar el dret a practicar un esport de 
qualitat, inclusiu i amb equitat, i trencar es-
tigmes en un col·lectiu que pateix exclusió 
a l’accés d’activitats extraescolars i esporti-
ves degut a la manca de conscienciació i de 
suports necessaris. És per això que la San-
dra Surís, una de les creadores del projecte, 
afirma que l’esport és l’excusa, i mitjançant 

L’esport és molt més que competir, guanyar o perdre; és un vehicle extraordinari 
d’inclusió social, solidaritat, integració i aparador de grans històries humanes. 

Exemples que mereixen ser explicats i tenir visibilitat. Amb aquesta finalitat, Mataró Parc inicia 
amb Esportiu Maresme un recorregut per aquest univers moltes vegades desconegut, però 

al qual cal donar-li veu i posar-li cara. Comencem...

Després del gran èxit que han tingut 
els equips de futbol, implementaran 

aquesta metodologia al bàsquet

INVENCIBLES

L’ESPORT 
COM A EINA 
D’INCLUSIÓ

PRESENTA:

HISTÒRIES SOLIDÀRIES DE L’ESPORT  1/9

aquest es potencien espais d’interacció i 
socialització amb grans beneficis entre els 
seus participants i famílies.

Una de les últimes propostes del Inven-
cibles és la creació d’un grup d’oci per als 
jugadors majors de 12 anys, amb l’objectiu 
d’oferir-los un espai lúdic d’intercanvi d’ex-
periències i establiment de vincles entre 
iguals, a la vegada que un grup de professi-
onals multidisciplinari aprofita per a treba-
llar aspectes com les habilitats socials entre 
els joves, en espais naturals i situacions re-
als i esporàdiques.
Per altra banda, també han iniciat recent-
ment un acompanyament terapèutic famili-
ar de la mà d’una persona psicòloga experta 
en aquest tipus d’intervencions. Aquest es-
pai pretén oferir un suport emocional a les 
famílies dels jugadors, mentre es genera 
una xarxa social i de suport, tot compartint 
històries i aprenentatges.
Els Invencibles continuen promovent el fut-
bol per a tothom i tenen previsió d’arribar a 
altres poblacions i fins i tot a altres esports. 
Queda un llarg camí per recórrer i molta fei-
na per fer, però la gran evolució dels juga-
dors i els beneficis detectats els hi donen 
l’empenta per a seguir treballant amb més i 
millors propostes.
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E l Consell Esportiu del 
Maresme inicia un nou 
cicle d’entrevistes a es-
portistes i entrenadors 

d’elit que estiguin directa o indi-
rectament vinculats amb les es-
coles i entitats esportives de la 
comarca. Aquestes entrevistes 
es faran, periòdicament, conjun-
tament amb nens i nenes de les 
escoles del Maresme. En aquesta 
primera entrega tenim el plaer de 
poder parlar amb l’Òscar Hernán-
dez, actual segon entrenador del 
FC Barcelona i exjugador del CE 
Mataró durant quatre tempora-
des. Actualment també és res-
ponsable de Players, l’empresa 
mataronina dedicada al muntat-
ge d’esdeveniments lúdics i es-
portius. Aquesta entrevista consta 
de dues parts, la primera amb pre-
guntes formulades pel Consell i la 
segona, amb preguntes fetes per 
nens i nenes de diferents esco-
les, amb el suport dels seus com-
panys i companyes de classe.

Passar d’entrenar de Qatar al 
Barça deu haver suposat un 
canvi radical, oi?
Sí, sobretot a nivell de transcen-
dència mediàtica. A Qatar treba-
llàvem similar a aquí en el dia a 
dia. Però, evidentment, la qualitat 
dels jugadors, la transcendèn-
cia i la responsabilitat envers els 

resultats és molt, molt diferent. 
Aquí, qualsevol resultat positiu és 
magnifica i qualsevol resultat ne-
gatiu, també. 

La pressió per guanyar partits 
o títols, dificulta la feina del dia 
a dia? 
La pressió en un gran club com 
el Barça la sents constantment. 
De fet, aquesta pressió te la po-
ses tu també. Sabem que en el 
Barça només val guanyar títols. 
La pressió existeix, però també és 
la gasolina que fa que busquis la 
millora constant en el dia a dia, en 
els entrenaments, en els partits.

Com és la teva relació amb els 
jugadors? És fàcil conviure amb 
cracs mundials?
Els jugadors són persones nor-
mals en el dia a dia. La problemà-
tica està en el fet que són molt 
coneguts i tot el que fan té mol-
ta transcendència. Això fa que, a 
vegades, les relacions amb els 
seus entorns siguin una mica 
més complicades, però ells com 

a persones no tenen gaires canvis 
respecte a altres grups.

Quines són les principals fun-
cions del segon entrenador del 
Barça?
Planificar els continguts a treba-
llar, que són els que hem de treba-
llar tàcticament, quins exercicis i 
tasques s'han de fer diàriament 
i posar-los en pràctica. Jo m'en-
carrego molt del tema de l'orga-
nització defensiva de l'equip. Això 
durant la setmana. Llavors arriba 
el cap de setmana, el partit i he 
de consensuar juntament amb 
l'entrenador l'onze titular. Quin és 
el pla de partit? Com volem ata-
car, com volem defensar, com ho 
farem en les transicions. I també 
ser partícips dels canvis, propo-
sar quins canvis i també evident-
ment, jo que estic en contacte 
amb els analistes de dalt, ja que 
en un partit a ras de gespa no es 
veu gaire cosa, estar pendent del 
que em diuen els analistes per tal 
de traslladar-ho a l'entrenador a 
la banqueta.

Ser segon entrenador és més 
difícil quan el primer és el teu 
germà?
Per una banda tens més respon-
sabilitat, perquè si el primer en-
trenador no fos el teu germà no 
hi hauria tant vincle, això fa que 

tinguis més responsabilitat i alho-
ra més exigència, però en el dia a 
dia no veig que sigui cap mena de 
problema, al contrari, crec que és 
un punt a favor.

A part del futbol, quins altres 
esports mires o t’agrada seguir?
A nivell de veure, m'agrada el bàs-
quet i l'handbol; són dos esports 
que segueixo. M'agradava jugar 
a pàdel però ara tinc problemes 
de genoll i no hi puc jugar... els es-
ports de raqueta també m'agrada 
seguir-los

Recordes els teus inicis espor-
tius a l’escola?
Sí, sí, recordo l'escola. A l’hora del 
pati era una guerra total! I tinc 
com a record que el dia que plo-
via no es podia jugar en camps de 
terra. Un drama! Vaig començar 
molt aviat a jugar a l’Escola Jabac 
de Terrassa. La veritat és que són 
molt bons records. 

Quin consell donaries als nens i 
nenes que somien en ser futbo-
listes de primer nivell?
El primer consell és que que gau-
deixin molt i que escoltin molt els 
seus entrenadors. Que s'esforcin 
i que s'ho passin molt bé. A partir 
d'aquí, el que vingui vindrà, que 
no es posin més pressió de la que 
toca, que el futbol és un esport 

"La meva etapa de 
jugador del Mataró  va 
ser fantàstica. Van ser 

quatre anys a Segona B, 
la millor època del club"

 Gaudiu 
jugant a futbol, 

sense pressions, 
però sobretot, 

estudieu molt"

ESPORT ESCOLAR
ENTREVISTES ÒSCAR 

HERNÁNDEZ
SEGON ENTRENADOR 

DEL FC BARCELONA
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ROC BARNADA I RAMÍREZ
Escola GEM, 4t

ÀLEX SILVA
Àngela Bransuela, 3r

ALEXANDRA GONZÁLEZ
Àngela Bransuela, 4t

ELENA DAMARIS SALAZAR
Germanes Bertomeu, 4t

DÍDAC GALLART VALL-LLOBERA
Meritxell, 3r

FÈLIX SALTOR JUBINYÀ
Meritxell, 4t

BRAIS LOSADA
Valldemia, 3r

ESCOLA D’EDUCACIÓ ESPECIAL 
LES AIGÜES 

Alumnes secundària

ESCOLES
PARTICIPANTS

que s’ha de gaudir i si no es gau-
deix, no té sentit. I que estudiïn, 
perquè hi ha molt pocs que arri-
ben a ser professionals i la majoria 
no hi arriben, no ho són, però això 
no vol dir que no gaudeixi tant o 
més que els professionals el que 
juga amb els amics o el que juga 
en un categoria amateur. 

I als seus pares?
Aquí ve la part més problemàtica 
de tot l'engranatge. Hi ha pares 
que tenen un comportament 
exemplar, però n'hi d'altres que 
no. El més important per als pa-
res és que deixin a l'entrenador 
o formador fer la seva feina i que 
al seu fill o filla només li exigei-
xin que s’esforci, que sigui dis-
ciplinat en el dia a dia i que s’ho 
passi bé. A partir d’aquí, no crear 
falses expectatives i gaudir del 
fet que el fill o filla jugui a futbol, 
com si fa piano o qualsevol altre 
activitat.

ARA, EL TORN DE PREGUNTA 
PER ALS NENS I NENES:
Roc Barnada i Ramírez (Escola 
GEM) – 4t de primària
Quan et van dir si volies ser el 
segon entrenador del FC Bar-
celona, com et vas sentir?
Nosaltres ja feia uns anys que 
entrenavem a Qatar tots junts, 
llavors va arribar la proposta del 
Barça i la vaig rebre amb moltíssi-
ma il·lusió i amb una responsabili-
tat màxima per tornar al Barça allà 
on es mereix. Com et pots imagi-
nar, un moment de molta il·lusió.
A part del teu germà, quin va ser 
el primer jugador del Barça que 
vas conèixer?
Doncs els jugadors d'aquella ge-
neració,  que podien ser Puyol, 
Víctor Valdés, Iniesta, Leo Messi. 
Perquè a part que eren amics del 
meu germà havia coincidit amb 
ells jugant en contra; jo jugava a 
un equip de segona B quan ells 
estaven al Barça B i jugava contra 
tots ells.
Àlex Silva (Àngela Bransuela) - 3r
Com prepareu els entrena-
ments i partits, segons els vos-
tres rivals?
Tots els entrenaments tenen un 
motiu, no hi ha tasques o exerci-
cis que es facin per fer, sinó que 
nosaltres analitzem els nostres 
rivals i a partir d'aquí, es tracta de  
fer tasques per treballar com fer-

los mal atacant i com evitar que 
ens en facin ells quan defensem 
nosaltres. I això tot va orientat als 
diferents exercicis que fem al 
llarg de la setmana.
Alexandra González 
(Àngela Bransuela) - 4t
T’agradaria entrenar a un equip 
femení? Quin equip o selecció?
Doncs sí, és clar, el futbol femení 
cada vegada està creixent més,  
s'està professionalitzant molt, i el 
nivell del futbol femení ja és molt, 
molt alt i perquè no, òbviament en 
un futur, doncs, sí.
Elena Damaris Salazar Castellón 
(Germanes Bertomeu) - 4t
Com és que per la televisió sur-
ten més partits d'equips de fut-
bol masculins que de femenins? 
Hola, Elena, aquesta pregunta 
suposo que l’haurien de contes-
tar els que compren els drets de 
les diferents lligues, tant mascu-
lina com femenina, són els que 
decideixen posar en antena uns 
partits o no. Jo en això ja no hi en-
tro,  ells decideixen i ho posen a 
les seves respectives televisions.
Els jugadors de futbol guanyen 
molts més diners que la majoria 
de gent del carrer. Ho veus just?
Bé, els esportistes, igual que els 
artistes, guanyen molts diners 
perquè també generen molts 
diners. Una banda de rock que 
fa un concert on hi ha quaranta 
o cinquanta mil persones doncs, 
genera molts diners i guanya 
molts diners. El futbol és similar, 
vas a un partit del Camp Nou on 
hi ha 90.000 persones, però no 
només això, sinó que aquest par-
tit l’han vist moltíssims milions de 
persones a la televisió, llavors són 
artistes, generen molts diners.  
Cobren en funció d'això, el mercat 
fa que cobrin aquestes quantitats 
de diners i si no les cobren aquí 
les cobren en un altre lloc.
Dídac Gallart Vall-llobera 
(Meritxell) - 3r de primària
Quines són les seves estratègi-
es per millorar l’equip?
Estem sempre donant-li voltes  a 
com millorar el joc de l'equip, és a 
dir, primer analitzem molt bé els 
partits nostres, de forma col·lec-
tiva i de forma individual. Llavors, 
traslladem les nostres opinions 
als jugadors, tant col·lectiva com 
individualment. A partir d'aquí, 
treballem les diferents tasques i 
exercicis per optimitzar el joc de 

l'equip i treure'n més rendiment. 
També hi ha l’anàlisi del rival per 
tal de potenciar que les nostres 
característiques puguin fer més 
mal al joc de l’altre equip.
Fèlix Saltor Jubinyà 
(Meritxell) - 4t de primària
De totes les etapes de la seva 
vida com jugador de futbol, 
quina ha estat la millor?
Jo no vaig arribar més enllà de la 
segona B que seria ara la prime-
ra RFEF, però totes les etapes 
de la vida futbolística són molt 
bones; el futbol es gaudeix molt 
més jugant que sent entrena-
dor, analista o preparador físic. 
El futbol està fet per als juga-
dors, perquè gaudeixin, així que 
si jugueu a futbol, gaudiu-lo 
cada dia, a cada entrenament, 
perquè passa ràpid i quan s'aca-
ba el trobes molt a faltar. És a 
dir, jo vaig gaudir del futbol des 
dels quatre anys fins que vaig 
plegar de forma semiprofessi-
onal als 31.
Brais Losada (Valldemia) - 3r
Quina és la millor jugada que 
recordes? 
La millor jugada individual, no 
soc massa original, la de Mara-
dona al Mundial de 1986 a Mèxic. 
En el partit Argentina – Anglater-
ra; aquesta és la millor jugada 
a nivell individual que recordo. 
A nivell col·lectiu n’hi ha moltes 
que han acabat en gol, però no 
n’hi ha una per sobre de les al-
tres de forma destacada.
Pregunta dels alumnes de 
secundària de l’escola d’Edu-
cació Especial Les Aigües
De la teva etapa com a jugador 
del Mataró, què recordes amb 
més il·lusió?
Doncs va ser una etapa fantàs-
tica perquè hi vaig jugar quatre 
anys, tots els quatre anys de se-
gona B. Jugàvem contra equips 
molt, molt potents amb una ca-
tegoria molt maca, on tothom 
era professional. I bé tinc molt 
bon record de les diferents plan-
tilles, de la directiva d'aquella 
època, així com de l'afició; venia 
molta gent al camp del Mataró i 
animava moltíssim. Vam treure 
molts bons resultats, crec que va 
ser la millor època de la història 
del club. A més, vaig tenir la sort 
de ser el capità de l’equip tres 
dels quatre anys que hi vaig ju-
gar, per tant, records fantàstics.
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A questa primavera farà 45 anys el 
Club Patinatge Tiana. Consol Ro-
sés, com a presidenta, i Assump-
ció Llagostera i Jaume Garrit, com 

a entrenadors, van prendre la iniciativa, el 
1978, de fundar el primer club de patinatge 
del municipi. Ha plogut molt des de llavors... 
i la Consol, als seus gairebé 85 anys, tianen-
ca de soca-rel, continua sent la presidenta. 
L’Assumpció i el Jaume van 
ser els primers entrenadors 
federats del club que el se-
tembre de 1979 va organit-
zar el primer festival a l’aire 
lliure de patinatge que es feia 
a Tiana. Hi van participar 18 
patinadors. Un any després 
ja eren el doble.
Pares, mares, nens, nenes, 
col·laboradors, entre tots 
van fer possible que el CP 
Tiana anés creixent, també 
amb la implicació de l’Ajuntament. El 2007 els 
entrenaments ja podien fer-se en el pavelló 
municipal. Un gran salt de qualitat. A més, va 
ser un any crucial per a l’entitat perquè s’hi va 
incorporar Jordi Ruiz com a entrenador amb 
el propòsit de participar en les competicions 
de la Federació Catalana i espanyola. I amb 
el Jordi, la seva companya, Núria Roger, pa-
tinadora professional. El club deixava de ser 
solament de lleure per convertir-se en un club 
formatiu, sí, però també competitiu

Actualment, l’equip tècnic del Club Patinat-
ge Tiana està format pel Jordi i la Núria, amb 
la titulació d’entrenadors nacionals, i Àger 
Campmajó i Maria Gómez, monitors de ni-
vell 1, que s’encarreguen dels dos grups de 
xou. La junta directiva està presidida per la 
Consol, acompanyada per Ainoa Rodrigo, la 
seva neta, Montse Vilà, Núria Blasco, expati-
nadora, i Dídac Atzet, fill de l’Assumpció, que 

va ser primera entrenadora 
de l’entitat.
Al Club Patinatge Tiana ac-
tualment hi ha una setan-
tena de patinadors que van 
des dels 6 als 21 anys. A les 
edats més primerenques 
es competeix en la modali-
tat de lliure individual, amb 
una gran acceptació del nou 
reglament de patinatge que 
permet anar a competir des 
de ben petits. També hi ha un 

grup de ‘solo dance’ amb els patinadors més 
grans, que aquest any s’estrenaran en aques-
ta modalitat. També té dos grups de xou, un 
a nivell promoció (principiants) i un a nivell 
estatal, que ha aconseguit una fita important, 
classificar-se per al Campionat de Catalunya 
de Xous d’aquest mes de març.
La cara més visible del club és la parella de 
dansa formada per Àger Campmajò i Ariadna 
Vega. Un duo de dansa sènior que ha portat 
el nom de Tiana arreu. Campions de Cata-

lunya i subcampions d’Espanya en diverses 
ocasions, han participat en proves internacio-
nals per primera vegada a la història del club. 
L’Àger i l’Ariadna, juntament amb el Jordi i la 
Núria, recorren mig Europa sobre rodes com-
petint juntament amb la selecció Espanyola.
Cal fer menció especial de la Consol, a punt 
de fer 85 anys. No se li acaba mai l’energia. Els 
patinadors del club són la seva vida. No pot 
viure sense pujar al pavelló dia rere dia i ajudar 
en tot el que calgui... I el Club Patinatge Tiana 
tampoc no pot viure sense ella.

REPORTATGE
PATINATGE ARTÍSTIC

Consol Rosés, amb l’entrenador del club i 
la parella Àger Campmajó i Ariadna Vega

L’entitat treballa totes les especialitats del 
patinatge, com l’espectacular ‘xou’

45 ANYS 
DEL CLUB PATINATGE TIANA

La seva fundadora, 
Consol Rosés, continua 

sent la presidenta d’una 
entitat molt estimada 
i arrelada al municipi 

que cada any viu el 
festival de patinatge 
com una gran festa

AJUNTAMENT DE
TIANA

 www.tiana.cat
 933 955 011
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